
 
                                                       PROTOKÓŁ  Nr VII/2015 
 
z VII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 13 maja 2015 r. w budynku administracyjnym 
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.10.  
 
                                Ad.1.  Otwarcia VII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy, 
radnego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego Krzysztofa Dziekana, Przewodniczącego Rady 
Powiatu Andrzeja Gądka, radnych powiatu Krzysztofa Eliasza, Jerzego Kordosa, Wójta Gminy Adama 
Pałysa,  sołtysów i kierowników referatów Urzędu Gminy.   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni: Jan Żubrowski i Czesław Zeliasz. 
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie VII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Przyjęcie porządku VII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Przyjęcie Protokołu z  VI Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na VI Sesji Rady Gminy   
     Solec- Zdrój. 
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  
6. Interpelacje i zapytania radnych.  
7. Podjęcie uchwał: 
a) w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w sprawie wspólnego przygotowania i 
przeprowadzenia postępowań o udzielenie zamówień publicznych  na zakup i usługi dystrybucji 
energii elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej Energii Elektrycznej. 
b) w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Buskiego z przeznaczeniem na przebudowę III piętra 
bloku C Zakładu Opieki Zdrowotnej w Busku-Zdroju, w pomieszczeniach którego zostanie utworzony 
nowy oddział pediatryczny 
c) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2015 r. 
d) w sprawie zmiany składu Komisji ds. Finansów i Rozwoju Rady Gminy Solec-Zdrój 
e) w sprawie pozbawienia kategorii dróg gminnych na terenie miejscowości Solec-Zdrój 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
9.Wolne wnioski i zapytania. 
10.Zakończenie obrad. 
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.     
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  
protokołu z  VI Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .     
                              Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  
uchwał podjętych na VI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                              Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu. 
                                Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny  Stanisław Żelazny : 
- do radnego sejmiku Krzysztofa Dziekana: Kiedy będzie wiadomo czy Kanał Strumień będzie 
czyszczony i czy będzie robiona droga Kraków – Sandomierz? 



- do radnego powiatu: Pogłębić rów od Świniar do Włosnowic. 
- w celu poprawy bezpieczeństwa należy  odpowiednio oznakować odcinek drogi od szkoły w Solcu-
Zdroju do Zborowa. 
- do Wójta: Kiedy będzie przyjęty plan miejscowego zagospodarowania przestrzennego w części 
dotyczącej terenów zalewowych naszej gminy? 
- droga na Starą Wieś. 
Radny Kopeć Andrzej: 
- oznakować ścieżkę rowerową w Wełninie, 
- Dlaczego bank pobiera prowizję 3 zł od wpłacanych na konto Gminy należności za wodę i śmieci? 
Radny Grabda Włodzimierz: 
- do powiatu: Podczas scalenia w Kikowie zniszczona została droga Piasek Mały – Żuków. Konieczne 
jest nałożenie drugiej warstwy asfaltu. 
- zniszczona jest figurka w Piasku. 
Radny Fortuna Paweł: 
- do powiatu: połatać dziury na drodze Włosnowice – Zborów, zwłaszcza przy figurce, 
-  konieczny jest remont drogi Włosnowice – Solec-Zdrój , pogłębienie rowów oraz ograniczenie 
tonażu przy tej drodze, 
- utwardzić drogę przez drewniany most w Ludwinowie.  
Radny Jerzy Łukasiewicz: 
- do Wójta: pomyśleć o uruchomieniu w sobotę i niedzielę kursów pasażerskich busów, 
- na parkingu przy ośrodku zdrowia zrobić drugi wyjazd, 
- budynki na posesji  zmarłego Gwoździa kwalifikują się do rozbiórki, na podwórku jest  śmietnisko, 
uporządkować drogę prowadzącą do tej posesji, 
- zasypać dołek na wyjeździe przy p. Majczaku, 
- do p. Gądka: co z działką w Zborowie? 
- położyć asfalt na drodze Zborów – Włosnowice, 
Radny Osak Henryk: 
- naprawić drogę do Piestrzca, 
Radny Kołkowski Antoni: 
- oznaczyć drogę w Żukowie znakiem wskazującym kierunek na Solec-Zdrój, 
- oznakować niebezpieczny zakręt przy lasku na drodze Żuków – Piasek Mały, 
- wymienić piasek na placu zabaw. 
Radny Grabda Włodzimierz: 
- w Piasku skradziono tablice drogowe, 
Radny Paweł Patrzałek: 
- zorganizować spotkanie dające możliwość zgłoszenia nowych koncepcji do planu przestrzennego 
zagospodarowania gminy, 
- usunąć śmieci obok cmentarza, 
- odnowić tablice z mapami znajdujące się naprzeciw banku, 
- miejscowy ośrodek zdrowia pobiera zbyt wysokie opłaty za kserowanie pacjentom  kart z wynikami 
badań, opłata za przyjęcie pacjenta nieubezpieczonego w kwocie 80 zł jest również za wysoka, 
- zorganizować spotkanie edukacyjne mieszkańców z przedstawicielami Woj. Funduszu Ochrony 
Środowiska, 
Radny Stanisław Żelazny: 
- śmieci przy drogach gminnych nie są sprzątane. 
               Ad.7a. Przewodniczący  Paweł Patrzałek  poinformował , że projekt uchwały 
dotyczącej porozumienia międzygminnego w sprawie zakupu i dystrybucji energii elektrycznej był 
omawiany na komisjach i otrzymał pozytywną opinię. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu w sprawie powyższej uchwały. 
       Następnie  Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. 
Uchwała  została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 13 głosów, 



Przeciw – 0 głosów, 
Wstrzymało się – 0 głosów.  
Uchwała nr VII/27/2015 w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w sprawie wspólnego 
przygotowania i przeprowadzenia postępowań o udzielenie zamówień publicznych na zakup i usługi 
dystrybucji energii elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej Energii Elektrycznej  – w załączeniu. 
                       Ad.7b. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie dotacji dla 
powiatu buskiego z przeznaczeniem na utworzenie oddziału pediatrycznego był omawiany na 
komisjach i otrzymał  pozytywną opinię.    
Zdaniem radnego  Jerzego  Łukasiewicza dotacja 10 tys. zł ma być przeznaczona na szczytny cel. 
Jednak nie chodzi tylko o sam wygląd oddziału. Ważne są przede wszystkim usługi, a te nie są 
zadowalające: długo czeka się  np. na badania, lekarze niewłaściwie  podchodzą do swoich 
obowiązków. W innych placówkach opieka wygląda o wiele lepiej niż w Busku. Nie jest też 
zwolennikiem prywatyzacji szpitala. 
Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 13, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr VII/28/2015 w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Buskiego z przeznaczeniem na 
przebudowę III piętra bloku C Zakładu Opieki Zdrowotnej w Busku-Zdroju, w pomieszczeniach 
którego zostanie utworzony nowy oddział pediatryczny  – w załączeniu 
                          Ad.7c/ Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały 
w sprawie zmiany budżetu na 2015 r. był omawiany na komisjach i otrzymał pozytywną opinię.  
Skarbnik Zofia Kopeć przedstawiła dodatkowe  zmiany wprowadzone do projektu uchwały po 
odbyciu posiedzeń komisji. 
Odczytana   przez Przewodniczącego Rady uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2015 r. i 
poddana pod głosowanie radnych została przyjęta 13-oma głosami „za”, przy 0 – przeciw i 0 – 
wstrzymujących się. 
Uchwała Nr VII/29/2015 w sprawie zmiany budżetu  na 2015 rok – w załączeniu. 
                       Ad.7d. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały w 
sprawie zmiany składu Komisji ds. Finansów i Rozwoju był omawiany na posiedzeniach  otrzymał 
pozytywną opinię komisji.  
Nikt nie zgłosił pytań ani zastrzeżeń do przedstawionych zmian. 
Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 
za przyjęciem – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów. 
Uchwała Nr  VII/30/2015 w sprawie zmiany składu Komisji ds. Finansów i Rozwoju Rady Gminy Solec-
Zdrój – w załączeniu. 
                        Ad.7e/. Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
pozbawienia kategorii dróg gminnych był omawiany na posiedzeniach  komisji i otrzymał pozytywną 
opinię. 
Odczytana i poddana pod głosowanie  uchwała otrzymała następującą ilość głosów: 
Za przyjęciem – 13, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr VII/31/2015 w sprawie pozbawienia kategorii dróg gminnych na terenie miejscowości 
Solec-zdrój   – w załączeniu. 
                        Ad.8. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili: 
Radny Sejmiku Krzysztof  Dziekan: 
- Sejmik podjął  uchwałę o dopłacie 5 mln zł na Kanał Strumień. Harmonogram prac jest w 
opracowaniu. 
- Wspólnie z radnymi Sejmiku Mieczysławem Sasem, Krystianem Jarubasem i Andrzejem Swajdą 
wystąpił z interpelacją dotyczącą wskazania terminu remontu drogi krajowej Nowy Korczyn – 
Świniary. W odpowiedzi Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Kielcach 



wyjaśniła, że remont przedmiotowej drogi ujęty jest w ogólnopolskim planie działań, jednak termin 
realizacji robót remontowych uzależniony  jest od możliwości pozyskania środków finansowych.  
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- Rów we Włosnowicach będzie ujęty do planu. 
- Oznakowanie drogi Zborów Solec-Zdrój jest prawidłowe. Ustawione  znaki informują o terenie 
zabudowanym a tym samym ograniczają prędkość. 
- Znaki na ścieżkę rowerową są już przygotowane i będą założone. 
- Do 30 czerwca br. będą prowadzone remonty cząstkowe dróg,  
- Droga Zborów – Włosnowice nie będzie robiona w tym roku. 
- Droga Zborów – Piestrzec będzie robiona w bieżącym roku. 
- W tym roku również będą robione zatoczki w miejscowości Solec-Zdrój. 
- W sprawie uruchomienia dodatkowych  kursów pasażerskich należy wystąpić do przewoźników.  
- Szpital w Busku jest odnawiany między innymi  ze środków unijnych. Zakład Opieki Leczniczej 
przynosił straty więc został zamknięty. Obecnie została zamknięta geriatria z uwagi na brak lekarzy- 
specjalistów w tej dziedzinie. Jest również problem z pielęgniarkami. Radni będą dążyć, aby szpital 
nie został oddany do prywatyzacji. 
- Droga we Włosnowicach może będzie robiona w przyszłym roku. 
- Działania stosowane w ośrodku zdrowia w Solcu-Zdroju są żenujące. 
Wójt Gminy Adam Pałys: 
- Wszystkie interpelacje zgłaszane na Sesji, niezależnie od tego czy były udzielone na nie odpowiedzi 
czy też nie, są wysyłane w formie pisemnej do załatwienia według właściwości. 
- Do m.p.z.p. dołączane były jeszcze dodatkowe wyjaśnienia żądane prze RDOŚ. W niedługim czasie 
plan będzie wyłożony na miesiąc do publicznego wglądu. 
- Doły na drodze na Starą Wieś będą załatane. 
- Śmieci przy drogach będą zbierane. 
- Wpłaty do banku na konto urzędu nie były do tej pory pobierane na mocy wcześniejszego 
porozumienia z bankiem.  Pismo w sprawie przedłużenia terminu obowiązywania umowy  zostało  
załatwione odmownie. 6 maja br. bank złożył nową ofertę obsługi bankowej, do której urząd wniósł 
swoje zastrzeżenia. 
- Będzie ubiegał się o naprawę dróg zniszczonych podczas prac scaleniowych w Kikowie. 
- Kradzież i niszczenie znaków drogowych są nagminne. Przypadki te są zgłaszane na policję. 
- Droga Włosnowice – Solec-Zdrój będzie remontowana, będą również kopane przy niej rowy. 
- Między przewoźnikami jest duża konkurencja. Od stycznia 2016 roku  trasy będą ustalane przez  
radę gminy. Może wtedy  komunikacja w tym zakresie się poprawi. Obecnie do urzędu wpłynął 
wniosek o wydanie opinii w sprawie uruchomienia codziennie 4 kursów expressowych do Kielc. 
- Jeżeli sprawa o drogę konieczną będzie się przeciągać  w czasie, to postara się wcześniej  rozwiązać  
problem dodatkowego wyjazdu z parkingu przy ośrodku zdrowia.  
- Wystąpi do spadkobierców zmarłego Gwoździa o uprzątnięcie terenu  posesji. 
- Dołek przy p. Majczaku będzie naprawiony. 
- Nawiązując do oznakowania dróg Wójt wyjaśnił, że dużo znaków ginie. Towarzystwo Ziemi Soleckiej 
utworzyło ważniejsze szlaki turystyczne. Teraz będzie robić oznakowania tych tras. 
- Piasek na placu zabaw będzie wymieniony. Należy jednak zwracać uwagę, aby bramka na plac była 
zamykana i aby nie wchodziły tam zwierzęta. 
- W budżecie gminy są środki na zmianę części opisowej do m.p.z.p. Mieszkańcy cały czas składają 
wnioski do mpzp i chciałby, aby wszystkie były ujęte przy wprowadzaniu zmian. 
- Zorientuje się ile kosztuje odnowienie tablic z mapami. 
- Wystąpi do ośrodka zdrowia z zapytaniem dotyczącym pobieranych opłat. 
- Popiera propozycję zorganizowania spotkania  mieszkańców z przedstawicielami WFOŚ. 
- Śmieci znajdujące się w kratownicy  przy cmentarzu będą wywiezione. 
                        Ad.9. Wolne wnioski i zapytania: 
 



Pan Jerzy Łukasiewicz : nie otrzymał odpowiedzi od radnego powiatu w sprawie szpitala, drogi 
Zborów – Włosnowice i działki w Zborowie. 
Radny Andrzej Gądek wyjaśnił, że: 
- w szpitalu od 2 lat  nie ma urologii, 
- ważą się losy oddziału ginekologii i położnictwa, 
- zlikwidowany wcześniej ZOL ma powstać w pomieszczeniach oddziału płucnego, który z kolei będzie 
przeniesiony, 
- droga Zborów – Włosnowice nie będzie robiona w tym roku. Nawierzchnia od strony Świniar była w 
gorszym stanie i dlatego został położony asfalt. 
Pan Krzysztof Sowula: Na cieku głównym od Gadawy przy działce nr 167 jest duża wyrwa do 
załatania. 
Pani Teresa Kielin: Co z działką w Magierowie? 
Wójt Adam Pałys odpowiedział, że działka leży w zasobach Lasów, które z uwagi na to, iż nie mają na 
nią tytułu prawnego nie mogą przekazać jej w użytkowanie. 
Pan Andrzej Fortuna: Jeżeli droga we Włosnowicach nie będzie robiona  to należy wykopać choć 
kawałek rowu od posesji p. Jaworskiego. 
Pani Krystyna Liwara: Na drodze między Zagórzanami a Ostrowcami w miejscu obok krzyża dochodzi 
do częstych wypadków. Należy znaleźć  ich przyczynę, czy  jest to zbyt wąska droga czy źle 
wyprofilowana jezdnia ? 
Pan Andrzej Gądek zgłosi problem do zarządcy dróg. 
Zdaniem Pani Czajkowskiej powodem może być brak możliwości spływu wody z drogi, ponieważ rowy 
są zanieczyszczone. 
Pan Andrzej Gądek: Rów po prawej stronie drogi jest drożny, brak jest natomiast odprowadzenia 
wody  od przepustów znajdujących się poza pasem drogowym, które powinny być udrożnione przez 
właściciela. 
Wójt Adam Pałys przypomniał, że wspólnie z właścicielem działki  chciał odmulić rów, ale zarządca 
drogi  się nie zgodził. 
Pana Andrzej Gądek  proponuje, aby na następną sesję zaprosić dyrektora Powiatowego Zarządu 
Dróg. 
Pan Stanisław Żelazny: Nawiązując do prawidłowości oznakowania dróg, zwrócił uwagę na odcinek 
drogi Zielonki – Solec-Zdrój, gdzie przez cały czas jest linia ciągła, mimo, iż są miejsca, gdzie nie jest 
ona potrzebna. 
Pan Krzysztof Sowula: Usunąć zakrzaczenia przy drodze Kosinów – Piasek Mały. 
Wójt Gminy: Wystąpi do właściciela działek o ich oczyszczenie. 
Pani Justyna Gawior – pracownik GOPS przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej . Informacja 
jest do wglądu również w biurze GOPS-u. 
Informacja – w załączeniu. 
                      Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady Paweł 
Patrzałek  dokonał zamknięcia VII  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek 

 
 
 
 
 
 
 


